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P R O T O K Ó Ł  Nr LII/2018 

z obrad LII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 15 lutego 2018 roku 

w Sali Konferencyjnej Ochotniczej Straży Pożarnej 

 w Blachowni przy Placu Wolności nr 2 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 18 
10

. 

Sesji Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni Paweł Hreczański  
 

Ponadto w obradach uczestniczyli:  

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 

Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Radca Prawny – Agnieszka Glińska 

Dyrektor Biblioteki Miejskiej – Renata Gajlewicz 

Prezes OSiR – Jacek Chudy 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy  

Społecznej – Małgorzata Patyk 

p.o. Kierownika Zarządu Mieniem Komunalnym  

w Blachowni – Ludwik Madej  

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Sołtysi 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Protokół Komisji Skrutacyjnej. 

5. Informacje międzysesyjne. 

6. Interpelacje radnych.  

7. Opinie Komisji Stałych. 

8. Uchwała Nr 276/LII/2018 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni. 

9. Uchwała Nr 277/LII/2018 w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, 

Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

10. Uchwała Nr 278/LII/2018 w sprawie przyjęcia „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy 

Blachownia na lata 2018 - 2022”. 

11. Uchwała Nr 279/LII/2018 w sprawie uchwalenia regulaminu dofinansowania kosztów 

poniesionych na modernizację źródeł ciepła budynków indywidualnych z terenu Gminy 

Blachownia, realizowanych w ramach Programu Ograniczenia Niskiej Emisji na terenie gminy 

Blachownia. 

12. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej.  

13. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr LI. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Zapoznanie z korespondencją wpływającą do Rady Miejskiej. 

7. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 
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8. Interpelacje i wnioski radnych.  

9. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni: 

1) zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego Rady Miejskiej; 

2) powołanie Komisji Skrutacyjnej; 

3) zapoznanie z Regulaminem wyboru przewodniczącego Rady Miejskiej; 

4) prezentacja (wystąpienia) kandydatów; 

5) przeprowadzenie głosowania (tajnego); 

6) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Infrastruktury, 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy 

Blachownia na lata 2018 - 2022”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dofinansowania kosztów poniesionych na 

modernizację źródeł ciepła budynków indywidualnych z terenu Gminy Blachownia, 

realizowanych w ramach Programu Ograniczenia Niskiej Emisji na terenie gminy Blachownia. 

13. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2017. 

14. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad LII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad 

Ad pkt. 1 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański otwierając obrady LII Sesji przywitał 

radnych i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz 

podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2. 

Na sesję przybyła Radna Katarzyna Borycka . 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański wnioskował o rozszerzenie porządku 

obrad poprzez dodanie punktów: 

- Zapoznanie z korespondencją wpływającą do Rady Miejskie.  

- Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Infrastruktury, 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, ponieważ Radna Edyta Mandryk 

złożyła wniosek o powołanie jej do składu Komisji Budżetu wobec tego konieczne jest 

podjęcie uchwały w tej sprawie.  

 

- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2017. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański przedstawił rozszerzony porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr LI. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Zapoznanie z korespondencją wpływającą do Rady Miejskiej. 

7. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych.  

9. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni: 
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1) zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego Rady Miejskiej; 

2) powołanie Komisji Skrutacyjnej; 

3) zapoznanie z  Regulaminem wyboru przewodniczącego Rady Miejskiej; 

4) prezentacja (wystąpienia) kandydatów; 

5) przeprowadzenie głosowania (tajnego); 

6) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Infrastruktury, 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcie „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy 

Blachownia na lata 2018 - 2022”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dofinansowania kosztów poniesionych na 

modernizację źródeł ciepła budynków indywidualnych z terenu Gminy Blachownia, realizowanych 

w ramach Programu Ograniczenia Niskiej Emisji na terenie gminy Blachownia. 

13. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2017. 

14. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad LII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Rozszerzony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymuje się”.  

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 3 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański prosił o usprawiedliwienie nieobecności 

na sesji w dniu 29 grudnia 2017 roku Radnego Marka Kułakowskiego, w dniu 30 stycznia 2018 roku 

Radnego Cezarego Osińskiego i na dzisiejszej sesji Radnego Henryka Kanię. 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski prosił o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu 

Komisji w dniu 8 lutego 2018 roku Radnego Sebastiana Cierpiała i Radnego Jacka Roguta.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech prosił o usprawiedliwienie nieobecności 

na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 21 stycznia 2018 roku Radnego Pawła Pydy i Radnej 

Katarzyny Boryckiej. 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 4. 

Protokół z sesji LI z dnia 30 stycznia 2018 roku został przyjęty większością- 12 głosów „za, 0 

głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

Radna Katarzyna Borycka (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Radny Cezary Osiński (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Radna Edyta Mandryk (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 
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Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 6. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Rećko odczytał pismo Komisarza Wyborczego 

w Częstochowie informujące o konieczności podjęcia przez Radę uchwał w sprawie podziału gmin 

na okręgi wyborcze (pismo stanowi załącznik do protokołu). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański przedstawił wniosek mieszkańców 

w sprawie przywrócenia komunikacji miejskiej na terenie Miasta i Gminy Blachownia (wniosek 

stanowi załącznik do protokołu). 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 7  

Burmistrz Blachownia Sylwia Szymańska przedstawiła informację o pracy w okresie 

międzysesyjnym i poinformowała o trwających czynnościach w zakresie zapewnienia mieszkańcom 

transportu (informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Informacje przygotowane przez Referaty Urzędu i Zarząd Mieniem Komunalnym stanowią również 

załączniki do protokołu.  

 

Ad pkt. 8 

Radny Paweł Pyda złożył interpelację w sprawie wykonania prac remontowych na ulicy Krótkiej 

(interpelacja stanowi załącznik do protokołu).  

 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelację w sprawie oświetlenia umieszczonego na Publicznym 

Przedszkolu Nr 2, które jest uciążliwe, ponieważ świeci prosto w okna mieszkańców sąsiedniego 

boku. 

 

Radny Jacek Rogut złożył interpelację w sprawie niezwłocznego wyrównania i utwardzenia (na całej 

długości) ul. Polnej w Łojkach (interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Radny Cezary Osiński złożył interpelacje w sprawie: 

1. Budynku przy ul. Sienkiewicza 16, zapytał, w jakiej wysokości zostały zaplanowane środki 

w Budżecie Gminy na remont mieszkań odzyskanych przez ZMK? Czy ZMK dostało odrębną 

kwotę przeznaczoną na remont mieszkań i w jakiej wysokości? Co zostało w mieszkaniach 

zrobione? Czy wymienione zostały piece gazowe?(interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

2. Naprawy drogi Dworcowej od ulicy Żwirki Wigury do składu opału (interpelacja stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Radna Edyta Mandryk złożyła interpelacje w spawie: 

1. Planu zamówień publicznych zapytała, dlaczego w planie nie zawarto przetargów na remont 

ulicy: Księżycowej, Handlowej i Słoneczne, które są wpisane do tegorocznego budżetu 

(interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

2. Zmiany nazwy placu Wolności na Plac Niepodległości (interpelacja stanowi załącznik do 

protokołu). 

3. Ograniczenia prędkości na ulicy Cmentarnej w celu poprawy bezpieczeństwa na drodze. 

 

Radny Tomasz Rećko złożył interpelację w sprawie: 

1. Udrożnienia rowów melioracyjnych w celu odprowadzania wody z drogi nr 1047 S 

(interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 
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2. Montażu lustra drogowego na wysokości skrzyżowania ulicy Piastów i ul. Chrobrego w celu 

poprawy widoczności przy wyjeździe z ul. Chrobrego na ul. Piastów (interpelacja stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Ad pkt. 9  

Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni.  

 

Ad pkt. 9, 1) 

Radny Marek Kułakowski zgłosił kandydaturę Radnego Pawła Hreczańskiego na funkcję 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni.  

 

Radny Paweł Hreczański wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Innych zgłoszeń na funkcję Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni nie było. 

 

Ad pkt. 9, 2) 

Proponowany skład Komisji Skrutacyjnej: 

1. Radny Marek Kułakowski (wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Skrutacyjnej). 

2. Radna Małgorzata Bernat (wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Skrutacyjnej). 

3. Radny Tomasz Czech (wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Skrutacyjnej). 

 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 9, 3) 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Czech zapoznał radnych z regulaminem głosowania 

wyboru przewodniczącego Rady Miejskiej (regulamin stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad pkt. 9, 4) 

Radny Paweł Hreczanśki zaprezentował swoją kandydaturę na przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Blachowni. Poinformował, że ma 50 lat jest Radnym z dzielnicy Ostrowy. Jest żonaty ma dwójkę 

dzieci. Na koniec ubiegłego roku rozstał się z długoletnim pracodawcą, od marca rozpoczyna 

samodzielną działalność gospodarczą. Nie ma żadnych ambicji politycznych. Chciałby ostatnie 

8 miesięcy rzetelnie przepracować wykonując zadania, które spoczywają na przewodniczącym Rady. 

Organizacją pracy Rady i reprezentował ją na zewnątrz.  

 

Ad pkt. 9, 5) 

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła tajne głosowanie (protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu).  

Radny Paweł Hreczański otrzymał 8 głosów „za, 2 głosy „przeciw”, 2 głosów „wstrzymuje się”. 

W wyniku głosowania został wybrany na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Ad pkt. 9, 6) 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka odczytała uchwałę 

Nr 276/LII/2018 stwierdzającą wybór Radnego Pawła Hreczańsikiego na Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Blachowni. 

 

Radny Paweł Hreczański złożył rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

w Blachowni. 

Podziękował za zaufanie, postara się nie zawieść i rzetelnie pracować dla dobra Gminy.   
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Ad pkt. 10 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka odczytała uchwałę w sprawie 

zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa. 

 

Uchwała Nr 277/LII/2018 w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu, Infrastruktury, 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa została podjęta jednogłośnie 13 głosów 

„za”, 0 głosów „wstrzymuje się”, 0 głosów „przeciw”.  

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 11 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka odczytała uchwałę w sprawie 

przyjęcia „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Blachownia na lata 2018 - 2022”. 

 

Pan Michał Czeluśniak przedstawiciel Firmy Piotr Leksy, ul. Świniowicka 26 Tworóg przedstawił 

prezentację Programu Niskiej Emisji. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Jacek Rogut zapytał ile indywidualny odbiorca może otrzymać dofinansowania? 

Pan Michał Czeluśniak odpowiedział, że bazując na założeniach programu dofinasowane do kotła 

węglowego będzie wynosiło 5 200 zł. Można jeszcze otrzymać 25 % (nie więcej niż 4 500) 

z programu „Smog Stop”, który będzie wznowiony (był realizowany dwa lata temu, jako program 

pilotażowy. 

Radny Cezary Osiński zapytał czy od tej kwoty trzeba będzie odprowadzić podatek do Urzędu 

Skarbowego?  

Pan Michał Czeluśniak wyjaśnił, że z programu Gminnego, który chcemy wprowadzić nie ma 

podatku dochodowego. Z programu „Stop Smog” na koniec roku Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska wysyła podatek dochodowy od kwoty dofinansowania. 

Radny Tadeusz Borek zapytał, o ile jest niższa emisja pomiędzy kotłem czwartej generacji a kotłem 

piątej generacji?  

Pan Michał Czeluśniak poinformował, że sprawność kotła piątej generacji jest lepsza o 10 %. Kocioł 

piątej generacji narzuciła Unia Europejska. Obecnie niższej generacji są wycofane z produkcji.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 278/LII/2018 w sprawie przyjęcia „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy 

Blachownia na lata 2018 - 2022” została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”, 0 głosów „wstrzymuje 

się”, 0 głosów „przeciw”.  

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 12 

Przewodnicząc Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka odczytała uchwałę w sprawie 

regulaminu dofinansowania kosztów poniesionych na modernizację źródeł ciepła budynków 

indywidualnych z terenu Gminy Blachownia, realizowanych w ramach Programu Ograniczenia 

Niskiej Emisji na terenie gminy Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 
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W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Cezary Osiński nawiązał do sesji nadzwyczajnej zwołanej na 29 grudnia 2017 roku, na której 

był przyjęty regulamin. Okazuje się, że regulamin musimy zostać poprawiony, ponieważ nie został 

dopracowany. Zapytał, dlaczego jest poprawiany? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedział, że regulamin nie został dopracowany 

do Programu Ograniczenia Niskiej Emisji, który został przyjęty na dzisiejszej sesji.  

Sekretarz Gminy Dariusz Wojciechowski wyjaśnił, że korekta regulaminu odnosi się do uwag 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wskazała do poprawy § 10 i § 12 regulaminu. Przychylono się 

do uwag, aby nie zostało wszczęte postepowanie nadzorcze.  

Radny Cezary Osiński zapytał, dlaczego w regulaminie mamy opuszczone kotły na pelet? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedział, że w programie Odnawialnych Źródeł 

Energii nie ma kotłów na pelet.  
Sekretarz Gminy Dariusz Wojciechowski poinformował, że program i regulamin jest dokumentem 

otwartym. Musi w tej wersji zostać przyjęty, aby można złożyć wniosek do WFOŚ o kredytowanie 

i dotację na ten cel. Wersja, która ma dzisiaj zostać złożona przyjęta umożliwia realizację wniosków 

złożonych przez mieszkańców w 2017 roku. Nie jest to koniec, lecz początek programu. 

Radny Cezary Osiński stwierdził, że jeżeli w programie dopuszczone są kotły na pelet 

to w regulaminie również powinny być ujęte. 

Radca Prawny Agnieszka Glińska zapytała, czy definicja „źródła ciepła” obejmuje również piece 

na pelet? 

Pan Michał Czeluśniak wyjaśnił, że w programie uwzględnione są kotły na pelet, a regulamin można 

zmienić.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański prosił o naniesienie poprawek do projektu 

uchwały w sprawie regulaminu dofinansowania kosztów poniesionych na modernizację źródeł ciepła 

budynków indywidualnych z terenu Gminy Blachownia, realizowanych w ramach Programu 

Ograniczenia Niskiej Emisji na terenie gminy Blachownia. 

W § 1 Definicje punkt. 9 Nowe źródło ciepła – wysokosprawne i ekologiczne źródło ciepła 

spełniające kryteria określone w Programie: kocioł gazowy, „kocioł węglowy” wykreślić i wpisać 

kocioł nowej generacji opalany paliwem stałym, bez dodatkowego rusztu oraz możliwości jego 

montażu, z automatycznym załadunkiem paliwa, spełniający wymagania klasy 5 w zakresie emisji 

sprawności cieplnej według normy PN-EN 303 – 5:2012 pod warunkiem: 

a) wykazania dodatniego efektu ekologicznego, 

b) dopuszczenia do montażu przez Operatora. 

W § 2 Cele programu 

Punkt 4 będzie brzmiał „Program realizowany będzie poprzez wymianę starych źródeł ciepła 

opalanych na nowe źródła ciepła nowej generacji oraz gaz”.  

W tabeli Nr 1. Wysokość dofinansowania w rubryce „zabudowa Nowego źródła ciepła węglowego 5 

generacji” będzie „Zabudowa Nowego źródła ciepła 5 generacji”.  

 

Uchwała Nr 279/LII/2018 w sprawie uchwalenia regulaminu dofinansowania kosztów poniesionych 

na modernizację źródeł ciepła budynków indywidualnych z terenu Gminy Blachownia, realizowanych 

w ramach Programu Ograniczenia Niskiej Emisji na terenie gminy Blachownia została podjęta 

większością głosów w stosunku 12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”, 0 głosów „przeciw”.  

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 13 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech przedstawił sprawozdanie Komisji 

Rewizyjnej za rok 2017 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 

W tym punkcie sesję opuściła Radna Katarzyna Borycka. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 
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W dyskusji nad sprawozdaniem udział wzięli: 

Radna Edyta Mandryk zapytała, co dalej dziej się z działaniami pokontrolnymi? W sprawozdaniu 

ujęte zostały wyniki kontroli. Zapytała, jaki był cel kontroli (ZMK w Blachowni), o której wynikach 

dowiadujemy się po roku? Jej decyzją było, aby Komisja Rewizyjna nie wrzucała wszystkiego 

do sprawozdania. Zaproponowała, aby rozdzielić sprawozdanie z wynikami kontroli a następnie 

na sesji przyjąć protokoły z poszczególnych kontroli.   

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech uważa, że jest to złamanie prawa. Statut 

Gminy określa, w jaki sposób Komisja Rewizyjna składa sprawozdanie i w jaki sposób Komisja 

rozlicza się z tego, co wykonała. Komisja została powołana do tego, aby kontrolować działania 

Burmistrza. Jeżeli Komisja w trakcie kontroli ujawniłaby nieprawidłowości statut mówi, co się dale 

dzieje z wnioskami. Poinformował, że wszystkie kontrole w przepisowym okresie trafiały 

do Przewodniczącej Rady. Jeżeli będą zmiany w statucie wówczas będzie można protokół 

przyjmować na sesji.  

Radna Edyta Mandryk odniosła się do uchwały Nr 244/XLV/2017 w sprawie zlecenia Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Blachowni przeprowadzenia kontroli kompleksowej w zakresie 

realizacji budżetu obywatelskiego. Rada zleciła okres kontroli do 2017 roku włącznie. Komisja 

Rewizyjna sama zdecydowała i przeprowadziła kontrolę do 2016 roku. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech wyjaśnił, że w okresie od 30 października 

2018 r. do 13 grudnia 2018 r. Komisja przeprowadziła kontrolę kompleksową, której przedmiotem 

była ocena legalności, gospodarności, rzetelności, celowości oraz zgodności dokumentacji ze stanem 

faktycznym realizacji budżetu obywatelskiego edycja 2016, 2017 i 2018. Komisja nie oceniła 

realizacji Budżetu Obywatelskiego edycja 2018, ponieważ zgodnie z § 55 pkt. 1 statutu Gminy 

Blachownia kontroli Komisji nie podlegają zamierzenia przed ich realizowaniem, co w szczególności 

dotyczy projektów dokumentów mających stanowić podstawę określonych działań. Budżet 2018 

został przegłosowany w kwestii intencyjnej. Została wyłoniona, lista zadań, która będzie realizowana 

w roku następnym. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby wnioskodawca ponowił kontrolę edycji 2018. 

Wnioskodawca na posiedzeniu Komisji był informowany, że ww. okres nie będzie badany.  

Radna Edyta Mandryk stwierdziła, że uchwała nie została w pełni zrealizowana.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech poinformował, że od protokołu kontroli nie 

wpłynęły odwołania. 

Radny Cezary Osiński poinformował, że na ostatnim spotkaniu z ZMK Kierownik twierdził, że nie 

otrzymał protokołu kontroli. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech odpowiedział, że protokół kontroli podpisały 

Głowna Księgowa i Zastępca Kierownika, ponieważ Kierownik był nieobecny.  

 

Ad pkt. 14 

W tym punkcie sesję opuścił Radny Marek Kułakowski i Radny Tomasz Czech. 

Na Sali obecnych 10 radnych  

 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na interpelacje: 

 

Radnemu Pawłowi Pydzie w sprawie wykonania prac remontowych na ul. Krótkiej odpowiedziała, 

że w ramach bieżącego utrzymania dróg zostanie naprawiona. Natomiast ul. Słoneczna jest zapisana 

w budżecie Gminy na rok 2018 do położenia nakładki asfaltowej. 

 

Radnemu Cezaremu Osińskiemu w sprawie remontu budynku przy ul. Sienkiewicza 16 i działań 

dotyczących rewitalizacji budynku poinformowała, że na pytanie zostanie udzielona odpowiedz 

pisemna. 

p.o. Kierownika ZMK Ludwik Madej poinformował, że przydzielone zostały lokale dla wszystkich 

10 najemców budynku przy ul. Sienkiewicza 16. Dla części zostały przygotowane umowy najmu. 

Organizowane były spotkania z najemcami, którzy zgłaszali swoje oczekiwania między innymi osoby 

z ograniczeniami ruchowymi wnioskowały o lokale na parterze. Inni zgłaszali potrzeby, co do 
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ogrzewania mieszkań np. gazowego.  

Powołana Komisja sprawdzała stan techniczny lokali. Badano, jakie nakłady poczynili najemcy 

 w lokalach przy ul. Sienkiewicza 16. Nakłady poniesione przez lokatorów wykonane zostały bez 

zgody wynajmującego.  

Wielkość przydzielanych mieszkań była uzależniona od ilości osób w gospodarstwach domowych. 

Efektem prac Komisji była propozycja przydziału lokali skierowana do Burmistrza.  

Stan lokali był zły, ale zostały poczynione nakłady w celu zapewnienia bezpieczeństwa.  

Nie zostaną wymienione okna czy stolarka drzwiowa, jeżeli są w dobrym stanie. 

Środki na remont są zabezpieczone w planie rzeczowo finansowym ZMK na rok 2018.  

Radny Cezary Osiński zapytał czy są odbiory kominiarskie i elektryczne, ponieważ po każdym 

remoncie są wymagane w celu zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców? 

Kierownika ZMK Ludwik Madej odpowiedział, że jeżeli są wątpliwości są dokonywane 

sprawdzenia. 

 

Radnemu Tomaszowi Rećko w sprawie: 

1. Montażu lustra drogowego na skrzyżowaniu ul. Piastów z ul. Chrobrego interpelacja zostanie 

przekazana do Powiatowego Zarządu Dróg.  

2. Udrożnienia rowów melioracyjnych odpowiedziała, że dokonane zostanie sprawdzenie 

drożności rowów. 

 

Radnemu Jackowi Rogutowi wyrównania i utwardzenia na całej długości ul. Polnej w Łojkach 

odpowiedziała, że w ramach bieżącego utrzymania dróg będzie dokonana poprawa. W budżecie nie 

ma środków na utwardzenie i wyrównanie całości ul. Polnej.   

Kierownik Referatu Grzegorz Loręcki poinformował, że sprawa zostanie przekazana do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.  

Radni zgłaszali, że wykonawca budowy autostrady niszczy drogi lokalne prosili o interwencje w tej 

sprawie.  

Radnej Edycie Mandryk w sprawie planu postępowań o udzielenie zamówień publicznych powyżej 

30 000 Euro na 2018 rok odpowiedziała, że ulice: Księżycowa, Handlowa i Słoneczna ujęte są w 

budżecie na rok 2018. W planie zamówień publicznych, nie był przewidziany przetarg, ponieważ 

remont każdej z tych ulic nie przekracza 30 000 Euro. Każde zadanie zostało ujęte osobno. 

 

Radnemu Cezaremu Osińskiemu w sprawie naprawy ulicy Dworcowej od ul. Żwirki Wigury 

do składu opału. Odpowiedział Kierownik Referatu Grzegorz Loręcki, że w ramach bieżącego 

utrzymania dróg zostanie naprawiona.  

 

Radnej Edycie Mandryk w sprawie: 

1. Zmiany nazwy Placu Wolności na Plac Niepodległości poinformowała, że przychyla się do 

wniosku, ale należy poczekać na zakończenie prac i zmiana nazwy powinna do 11 listopada br. 

nastąpić.  

2. Ograniczenia prędkości na ulicy Cmentarnej odpowiedziała, że trzeba zmienić projekt organizacji 

ruchu i zainstalować progi zwalniające.  

 

Ad pkt. 15 

Radna Edyta Mandryk nawiązała do sprawozdania międzysesyjnego Burmistrza Blachowni 

w sprawie transportu zbiorowego. Odbyło się spotkanie z Firmą, która została wyłoniona, jako nowy 

przewoźnik. Mieszkańcy złożyli petycje o przywrócenie komunikacji miejskiej. Pani Burmistrz 

prowadzi rozmowy z MPK. Zastanawia się czy jest wykonawca, czy został wyłoniony nowy 

przewoźnik? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że Firma została wyłoniona. Na dzień dzisiejszy 

Firma stara się o zezwolenie na korzystanie z przystanków od Prezydenta Miasta Częstochowy. 

Procedura nie została zakończona i umowa nie została podpisana.  
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Mieszkańcy zgłosili swoje uwagi. Petycją wnoszą o przywrócenie transportu MPK do Blachowni, 

w związku z tym prowadzone są rozmowy z Miastem Częstochowa, w jakim zakresie MPK mogłoby 

obsłużyć naszą Gminę.  

Prowadzone są również rozmowy z PKS, które złożyło ponownie ofertę.  

Ostateczna decyzja w tej kwestii jeszcze nie zapadła, ponieważ szukane jest jak najlepsze rozwiązanie 

dla mieszkańców oraz stwarzające możliwości finansowania przez Gminę.  

Radny Jacek Rogut zapytał, czy od 1 marca br. będzie transport zbiorowy? W mediach są różne 

informacje mieszkańcy nie wiedzą gdzie zakupić bilety miesięczne? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że umowa z PKS będzie przedłużona 

do ostatecznego podpisania umowy. Na stronie internetowej Urzędu jest komunikat w sprawie 

transportu.  

Radny Cezary Osiński zapytał czy umowa PKS będzie zawarta do końca roku (jak długo będzie 

jeździł PKS)? Mieszkańcy są zaniepokojeni jak będzie rozwiązana komunikacja po 1 marca br.? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że umowa z PKS będzie zawarta do końca 

roku z możliwością miesięcznego wypowiedzenia. 

Radny Cezary Osiński uważa, że wcześniejsze rozwiązanie umowy wiąże się z konsekwencjami 

finansowymi. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że umowa będzie tak sporządzona, aby 

Gmina Blachownia mogła ją rozwiązać i przystąpić do realizacji usługi transportowej na innych 

zasadach korzystnych dla mieszkańców.   

Radny Cezary Osiński zapytał czy Firma ma umowę wstępną, skoro stara się o wyrażenie zgody 

na użytkowanie przystanków na terenie Częstochowy? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że nie było umowy przedwstępnej, 

na podstawie oświadczenia Burmistrza Firma staranie się o zezwolenie na korzystanie z przystanków.  

Sekretarz Gminy Dariusz Wojciechowski poinformował, że na stronie internetowej Gminy, 

oraz na drzwiach Urzędu są komunikaty, że PKS będzie wykonywał obsługę komunikacyjna Gminy 

do czasu zafunkcjonowania nowego przewoźnika.  

Radny Cezary Osiński odniósł się do spotkania z nowym przewoźnikiem, na którym radni zostali 

poinformowani, że przewoźnik wchodzi od 1 marca. 

Sekretarz Gminy Dariusz Wojciechowski odpowiedział, że przestawiona data mogła wynikać 

z chęci jak najszybszego uzyskania wymaganych zezwoleń. Gmina robi wszystko, aby zapewnić 

transport w kierunku Blachownia – Częstochowa, żeby był transportem wygodnym i na zasadzie 

możliwie najniższej ceny.  

 

Sołtys Łojek Magdalena Maciążka poinformowała, że na ulicy Piastów przy wjeździe do Łojek 

od strony Blachowni leży przewrócony znak drogowy.  

W jednym z obwieszczeń Urzędu jest błąd, podana została ul. Podmiejska w Łojkach, której nie ma.  

 

Mieszkaniec Blachowni (wnioskodawca kontroli Budżetu Obywatelskiego) poinformował, że ze 

względu na nieobecność Przewodniczącego Komisji Rewizyjne odniesie się do przedstawionego 

sprawozdania na następnej sesji. 

W sprawie transportu stwierdził, że negocjacje w tej kwestii są nieprofesjonalne.  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że temat komunikacji jest bardzo trudny 

i nie dotyczy tylko Gminy Blachownia, dotyczy Gminy Konopiska, Gminy Herby, Gminy Lubliniec, 

Gminy Starcza i bardzo wielu Gmin.  

Stara się, aby komunikacja w Blachowni wyglądała jak najlepiej, szuka jak najlepszego rozwiązania. 

Gmina Blachownia jest w momencie pozyskiwania środków unijnych, które sięgają 30 mil. zł. 

Wymagany wkład własny stanowi większą część budżetu Gminy.  

Najlepszym rozwiązaniem dla mieszkańców byłby autobus MPK kursujący po obecnych liniach. 

Gminy Blachownia na takie rozwiązanie nie stać. MPK na dzień dzisiejszy takiej oferty nie 

przedstawiło, która zapewniłaby Gminie Blachownia komunikację, ponieważ nie ma taboru, 
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kierowców i wymagałoby to wielomilionowych nakładów. Gmina chce zapewnić transport wewnątrz 

gminy, sprawny tabor komunikacyjny do Częstochowy, na który Gminę Blachownia stać.  

Mieszkaniec Blachowni stwierdził, że Burmistrz prowadzi negocjacje z wykonawcą a jednocześnie 

prowadzi rozmowy z innymi firmami, które są za drogie albo mają jakieś usterki, żeby uzyskać jak 

najlepsze warunki. Uważa, że tak się nie prowadzi negocjacji. 

 

Ad pkt. 16  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LII sesję Rady Miejskiej 

w Blachowni. 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Miejskiej 

Iwona Gawlik 

                 Paweł Hreczański 


